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Vážení spoluobčané, 
dovolte mi, abych Vás jménem svým a jménem zastupitelstva obce pozdravil a popřál Vám v začínajících podzimních 
měsících hodně elánu a pohody. 
Jak jistě víte, tak 10. 10. - 11. 10. 2014 proběhnou komunální volby do obecního zastupitelstva. Je to moment, kterým se 
může každý volič rozhodnout, zda je spokojený či nespokojený s odvedenou prací stávajícího zastupitelstva. Tímto bych 
chtěl všechny voliče pozvat k volbám, aby vyjádřili svůj postoj na další volební období. 
Máme za sebou čtyřleté období, kterým jsme se snažili přispět ke zkvalitnění vzhledu obce. Práci, kterou jsme odvedli, 
nejlépe ohodnotí každý z Vás. Hlavní prioritou během čtyřletého období, bylo v co největší míře, čerpat finanční 
prostředky z fondů EU. Tato priorita musí být také v dalším plánovacím období 2014 – 2020. V další části zpravodaje, 
naleznete podrobnější informace o čerpání finančních prostředků z dotačních titulů. Samozřejmě jsme realizovali práce, 
které byly hrazeny z rozpočtu obce. Za zmínku stojí, dokončení kanalizace v lokalitě Vezník, komunikace na Súš a Posklu, 
vybavení výletiště, nová márnice a celkové zlepšení vzhledu hřbitova, rekonstrukce mostu a mnoho dalších prací.  
Pokud se ohlédneme za letním obdobím, tak letošní léto bylo dosti neobvyklé. Projevilo se to zejména v poklesu 
návštěvnosti koupaliště, které bylo oproti loňskému roku více než 50%. Pokud jsem zmínil koupaliště, tak v minulém 
vydání jsem vzpomínal zkvalitnění vybavení koupaliště novým filtra čním zařízením, které přineslo zlepšení kvality vody.  
Tak, jako v předešlých letech, jsme mohli stavět na kvalitním pracovním týmu, který odváděl a odvádí kvalitní práci, za 
kterou bych jim chtěl poděkovat. Dále jsme dali možnost mladým, 
kteří měli zájem o práci u obce. Bohužel jsme nemohli uspokojit 
všechny zájemce, kteří měli zájem o brigádu. Věřím, že tento zájem a 
snaha nabídnout práci bude i v dalším období. 
Nyní bych se chtěl zmínit o realizaci rekonstrukce ZŠ a MŠ Vigantice. 
Žáci školy tímto dostanou nová okna a zateplení celé budovy. Koncem 
dubna 2014 bylo ukončení podaných žádostí a od té doby byla 
zahájena projektová příprava. O konečném vzhledu školy proběhla 
anketa a každý měl možnost vybrat jeden z návrhů. Věřím, že se 
konečná podoba školy bude líbit. 
Dalším projektem, který se týká školy, je bezpečnost provozu. Máme 
připravenou projektovou dokumentaci k realizaci osvětleného 
přechodu u ZŠ Vigantice. Tento projekt si vyžádá v konečné podobě 
větší náklady, než byl předpoklad, takže chceme využít možnost, čerpat finanční prostředky z dotací.  
Dále bych se chtěl zmínit o plánované realizaci „Revitalizace centra obce“. Bohužel, v průběhu dokončování projektové 
dokumentace došlo ze strany projektanta k problémům, které zapříčinily posunutí realizace prací. Plánované práce měly 
začít koncem srpna. Momentálně jsou již všechny podklady na stavebním úřadě a vyřizují se potřebná povolení. 
Nebyly to jen práce ze strany obecního úřadu, ale také finanční podpora, kterou jsme v rámci příspěvkového programu 
přispívali a přispíváme místním složkám, spolkům a různým sportovním a společenským aktivitám. Za zmínku stojí 
příspěvek 120.000 Kč na pořízení vozidla pro SDH Vigantice, 60.000 Kč na nové šatny pro TJ Vigantice, příspěvek na 
koupi pozemku na Bažantnici, pro Myslivecké sdružení a další… 
Jsou připraveny návrhy na rekonstrukci půdních prostor v budově OÚ, které budou novým zázemím, zejména stále se 
výkonnostně zlepšující složce Sboru dobrovolných hasičů. 
Vážení spoluobčané, čtyři roky uplynuly, jako voda. Mnoho práce se udělalo a mnoho práce je před námi. Věřím, že se 
bude pokračovat v nastaveném trendu i v dalším období a bude to ke spokojenosti všech občanů.  
                                                                                                                                                   starosta obce Vigantice: Aleš Depta 

Slovo starosty 



 

 
U S N E S E N Í 
22. zasedání zastupitelstva obce Vigantice konaného dne 26. června 2014 
Zastupitelstvo obce po projednání  
  
22/148 schvaluje účetní závěrku příspěvkové organizace „Základní 
škola a Mateřská škola Vigantice, okres Vsetín, příspěvková 
organizace“, Vigantice 88, 756 61, sestavenou k 31. 12. 2013. 
22/149 schvaluje hospodářský výsledek příspěvkové organizace 
„Základní škola a Mateřská škola Vigantice, okres Vsetín, 
příspěvková organizace“ za rok 2013 ve výši 83.314,61 Kč a 
schvaluje převedení výsledku do rezervního fondu příspěvkové 

organizace „Základní škola a Mateřská škola Vigantice, 
okres Vsetín, příspěvková organizace“. 
22/150 schvaluje účetní závěrku Obce Vigantice, 
Vigantice 203, 756 61, sestavenou k 31. 12. 2013. 
22/151 schvaluje spolu se „Zprávou o výsledku 
přezkoumání hospodaření obce Vigantice za rok 2013“ 
„Závěrečný učet Obce Vigantice za rok 2013“ dle 
předložené zprávy bez výhrad a převod hospodářského 
výsledku na účet nerozdělený zisk. 

 
22/152 vydává obecně závaznou vyhlášku OZV č. 
1/2014, o místních poplatcích. 
22/153 schvaluje zařazení správního území obce 
Vigantice do území působnosti Integrované strategie 
území MAS Rožnovsko na období 2014 – 2020, 
realizované Místní akční skupinou Rožnovsko. 
22/154 schvaluje „Pasport místních komunikací obce 
Vigantice“. 
22/155 schvaluje prodej části pozemku v majetku obce 
Vigantice, p. č. 545/85 (89 m2 – trvalý travní porost). 
Cena 60 Kč/m2. 
22/156 neschvaluje rozšíření „Příspěvkového programu 
obce Vigantice pro rok 2014“ o příspěvek 40.000 Kč 
místnímu FK Vigantice na rekonstrukci šaten z důvodu 
nedostatku informací o plánované investici. 
22/157 schvaluje rozšíření „Příspěvkového programu 
obce Vigantice pro rok 2014“ o příspěvek 4.500 Kč pro 
Run - Triathlon Vigantice na medaile pro účastníky „1. 
ročníku Vigantického běhu“. 
22/158 schvaluje příspěvek na úhradu nákladů 
souvisejících s vydáváním regionálních zpráv z obcí ve 
Spektru Rožnovska a pověřuje starostu obce k podpisu 
smlouvy o poskytnutí finančního příspěvku s Městem 
Rožnov pod Radhoštěm. 
 
U S N E S E N Í 
23. zasedání zastupitelstva obce Vigantice konaného 
dne 6. srpna 2014 
Zastupitelstvo obce po projednání 
  
23/159 bere na vědomí zprávu o hospodaření v obci 
Vigantice v 1. pololetí roku 2014. 
23/160 schvaluje rozšíření „Příspěvkového programu 
obce Vigantice pro rok 2014“ o příspěvek 60 000 Kč pro 
FK Vigantice na rekonstrukci šaten. 
23/161 schvaluje rozšíření „Příspěvkového programu 
obce Vigantice pro rok 2014“ o příspěvek 120 000 Kč pro 
SDH Vigantice na zakoupení vícemístného vozidla pro 
potřeby družstev žen, mladých hasičů atd. 

Usnesení z jednání zastupitelstva obce 

2014
Hospoda ření v obci Vigantice
Par/Pol Popis P říjmy Výdaje P říjmy Výdaje

1031 Pěstební činnost 673 678,49 270 111,00 1 100 000 380 000
2212 Silnice 143 616,50 2 007 000
2219 Ostatní záležitosti pozemních komunikací 295 000
2221 Provoz veřejné silniční dopravy 86 615,00 90 000
2321 Odvádění a čištění odpadních vod 4 325,00 19 389,50 2 000 140 000
3113 Základní školy 758 766,00 6 678 000
3314 Činnosti knihovnické 26 885,00 1 000 50 000
3319 Záležitosti kultury jinde neuváděné 55 500,00 105 000
3330 Činnosti registrovaných církví 30 000,00 30 000
3341 Rozhlas a televize 599 675,55 535 274,14 780 000 770 000
3349 Ostatní záležitosti sdělovacích prostředků 1 800,00 13 000
3399 Ostatní záležitosti kultury, církví apod. 3 777,93 147 189,58 5 000 330 000
3412 Sportovní zařízení v majetku obce 108 000,00 761 794,74 150 000 970 000
3419 Ostatní tělovýchovná činnost 280 000,00 280 000
3429 Ostatní zájmová činnost 15 000,00 30 000
3613 Nebytové hospodářství (budova MŠ) 160 891,76 440 472,14 210 000 520 000
3631 Veřejné osvětlení 188 271,00 360 000
3632 Pohřebnictví 3 019,00 73 391,10 1 000 170 000
3633 Výst. a údrž. místních inž. sítí
3635 Územní plánování
3636 Územní rozvoj 5 000
3639 Komunální služby a územní rozvoj 922 573,00 2 027 426,42 850 000 3 200 000
3721 Sběr s svoz nebezpečných odpadů 11 632,00 40 000
3722 Sběr s svoz komunálních odpadů 6 960,00 326 722,60 5 000 590 000
3723 Sběr s svoz ostatních odpadů 29 015,00 55 648,00 25 000 100 000
3745 Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň 196 212,25 270 000
4349 Ostatní sociální péče a pomoc 20 000
4359 Ost. služby a činnosti v oblasti soc. péče 8 766,00 15 000
5212 Ochrana obyvatelstva 2 006 664,00 2 350 000
5512 Požární ochrana 234 702,40 265 000
6112 Zastupitelstva obcí 695 190,00 1 200 000
6115 Komunální volby 28 000
6117 Volby do Evropského parlamentu 25 506,00 30 000
6171 Činnost místní správy 23,51 1 059 809,59 5 000 1 400 000
6310 Obecné příjmy a výdaje z fin. operací 14 290,14 12 725,00 50 000 25 000
6399 Finanční operace jinde neuváděné 206 785,00 750 000
6402 Finanční vypořádání minulých let 6 503,00 7 000
6409 Ostatní činnosti jinde nezařazené 25 000,00 35 000
0000 Příjmy z daní a poplatků
1111 Daň z příjmů fyz. osob ze záv. čin. 1 236 092,00 1 600 000
1112 Daň z příjmů fyz. os.ze sam. výd. čin. 168 723,00 300 000
1113 Daň z př. fyz. osob z kapit. 131 664,00 160 000
1121 Daň z příjmů právnických osob 1 459 796,00 1 550 000
1122 Daň z příjmů právnických osob (obec) 284 620,00 300 000
1211 Podíl na příjmech z DPH 3 008 343,00 3 500 000
1334 Odvody za odnětí zemědělské půdy
1340 Poplatek za komunální odpad 300 175,00 320 000
1341 Poplatek ze psů 14 950,00 14 000
1342 Pobytové poplatky 3 820,00 7 000
1343 Poplatek za užívání veř. prostranství 400,00 1 000
1344 Poplatek ze vstupného 2 000
1345 Poplatek z ubytovacích kapacit 6 972,00 2 000
1351 Odvod z výtěžku za provoz. výher. aut. 24 668,53 35 000
1355 Odvod z výherních hracích přístrojů 106 014,24 90 000
1361 Správní poplatky 14 910,00 15 000
1511 Daň z nemovitostí 275 068,00 280 000
4111 Neinv. transfery z všeob. pokl. správy 23 000,00 30 000
4112 Neinvestiční přijaté dotace ze st. rozp. 121 700,00 182 700
4113 Neinvestiční přijaté transfery 18 576,00 943 000
4116 Ost. neinv. přijaté transfery 28 864,00 1 900 000
4213 Investiční přijaté transfery 399 924,00 418 000

Celkem p říjmy a výdaje 10 154 509,15 10 733 367,96 14 833 700 23  548 000

Výsledek hospoda ření -578 858,81 -8 714 300

Financování (+ p ři schodku / - p ři přebytku rozpo čtu) 578 858,81 8 714 300

Počáteční stav na BÚ k 1.1.2014 (č. účtu 231) 15 803 605,86 (č. účtu 231) 15 803 000

(č. účtu 236) 42 184,65 (č. účtu 236) 42 000

celkem 15 845 790,51 celkem 15 845 000

8115 Změna stavu krátkodobých prostředků na bank. účtech 

- zapojení fin. prostředků z hosp. minulých let do rozpočtu 15 266 931,70 7 130 700

Ve Viganticích, 17. září 2014     Finanční výbor při OZ

Rozp.  po opat ření 3Skute čnost k 31. 8.



 

23/162 schvaluje rozšíření „Příspěvkového programu obce 
Vigantice pro rok 2014“ o příspěvek 5 000 Kč pro futsalový 
tým Las Vigas Vigantice na pořízení sady dresů. 

23/163 schvaluje rozpočtové opatření obce Vigantice č. 2 pro 
rok 2014. Ve výdajích navýšení o 245 000 Kč. 

 
U S N E S E N Í 
24. zasedání zastupitelstva obce Vigantice konaného dne 22. srpna 2014 
Zastupitelstvo obce po projednání 
24/164 schvaluje v souladu s §16 zákona č. 250/2000 Sb. o 
rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, v platném znění, 
návrh rozpočtového opatření č. 3 pro rozpočet obce Vigantice 
na rok 2014, tak jak byl předložen (výdaje + 5 105 000 Kč). 

24/165 pověřuje starostu obce k podpisu smlouvy o dílo „ZŠ 
Vigantice – energetické úspory“ s firmou RADEKOV spol. s 
r.o.

 
 
- 9. 7. 2014 kontrolní výbor provedl kontrolu zápisu a usnesení z 22. zasedání 

ZO Vigantice, konaného dne 26. 6. 2014. Kontrolní výbor neshledal nedostatky a 
mohl konstatovat, že 22. zasedání zastupitelstva obce Vigantice proběhlo 

v souladu s právními předpisy. 
- 20. 8. 2014 se kontrolní výbor opět sešel, aby zkontroloval úplnost zápisu a formální správnost usnesení z 23. zasedání ZO 
Vigantice, konaného dne 6. 8. 2014. Kontrolní výbor v zápisu konstatuje, že neshledal závady. 
- 3. 9. 2014 kontrolní výbor provedl kontrolu zápisu a formální správnost usnesení z 24. zasedání ZO Vigantice, konaného dne 22. 
8. 2014. Bez nedostatků. 
                                                                                                                                              Předseda kontrolního výboru: Miroslav Janík 

  
- 29. 7. 2014 finanční výbor provedl rozbor hospodaření v obci za 1. pololetí roku 
a vypracoval pro 23. zasedání ZO Vigantice návrh rozpočtového opatření č. 2 pro 

rozpočet obce na rok 2014. Rozpočtové opatření řeší především žádosti místních složek FK a SDH o příspěvky z příspěvkového 
programu obce. 
- 14. 8. 2014 finanční výbor kontroloval hospodaření v obci za 1-7/2014, pro 24. zasedání ZO Vigantice vypracoval návrh 
rozpočtového opatření č. 3/2014. Téhož dne v 9 hod. dopoledne proběhlo výběrové řízení na dodavatele stavby „ZŠ Vigantice – 
energetické úspory“, cena díla tak byla známa a bylo možné ji zapracovat na výdajové straně do rozpočtového opatření. 
- 17. 9. 2014 finanční výbor se sešel k vypracování návrhu v pořadí už 4. rozpočtového opatření pro rozpočet obce v roce 2014. 
Důvodem změny je žádost MS Rysová-Vigantice, o.s. o příspěvek z příspěvkového programu obce ve výši 120 tis. Kč.   
 
                                                                                                                                                                      Předseda finančního výboru: Petr Klust 

 

V tomto čísle zpravodaje mám prostor pro 
hodnocení práce kulturní komise. Chtěla bych však 
hlavně poděkovat občanům Vigantic za zájem a čas 
strávený na akcích, které jsme připravovali. Snažili 
jsme se nabídnout program jak pro děti, tak pro 
dospělé z Vigantic. 
Podařilo se rozšířit vánoční výstavu v prostorách 
základní školy, zasedací místnost obecního úřadu 
byla pro tuto akci malá. Ve škole je dostatek místa i 
pro občerstvení a kreativní tvoření pro děti.  

Oblíbená je také 
výtvarná soutěž 
pro děti, hledali 
jsme vhodné téma 
pro soutěžící, motivující byly samozřejmě i hodnotné ceny. Do naší obce 
přijela i divadelní společnost z Brna se svým představením. Na jaře jsme 
pořádali zájezd do Polska, který byl inspirací pro naše zahrady a byl plně 
obsazen. V létě jsme hodnotili rozkvetlé Vigantice a těšil nás zájem. 
Každý rok jsme měnili komisi i soutěžící, kteří se dobrovolně zapojili do 
soutěže. Mohu říci, že můžeme být právem hrdi na všechny zúčastněné a 
jejich květinovou výzdobu, není tomu tak v jiných obcích a je radost vidět 
z jakým nadšením si lidé zpříjemňují své obydlí a zahrady. Zahájili jsme 
keramický kroužek pro dospělé v místní základní škole. 
Podíleli jsme se na pořádání a organizaci při setkání důchodců, vítání 
občánků, nebo vánočního jarmarku s rozsvěcením vánočního stromu. 
Chci touto cestou poděkovat členkám kulturní komise za ochotu a čas 
strávený při pořádání těchto akcí.  Jsou to Hana Matušová, Edita 
Votrubová, Stanislava Horáková, Kateřina Kedroňová, Dana Sklářová, 
Jana Tydlačková, ale také Jana Juřicová, Dagmar Gřešáková, Marie 
Koláčková a Hana Hlaváčková. Je milé vědět, že se můžeme spolehnout 
na obětavé lidi v našem okolí, kteří nezištně pomohou a poradí. 

Finanční výbor 

Z činnosti komisí 

Kulturní komise 

Z činnosti výborů 

Kontrolní výbor 



 

 

Rozkvetlá obec Vigantice 
Vyhodnocení proběhlo 18. 8. 2014 v 17:00 hod. v zasedací místnosti OÚ 
Vigantice: 
 

1. Edita Porubská         
2. Lenka Boráková                      
 3.          Daniela Křenková            
 4.          Jana Janíková                    
 5.          Božena Slováková    
 Zvláštní cena Eva Střítežská 
( zeleninová a okrasná zahrada)  
Celkem 11 soutěžících, další jsou:  Dana Závorková, Jana Valová, Monika 

Petřeková, Silvie Fojtášková, Alena Poledníková 
Všem zúčastněným blahopřejeme a děkujeme sponzorům a OÚ Vigantice za příspěvky na nákup hodnotných cen. 
 
Vítání občánků se slavnostním zápisem do kroniky proběhne v neděli 5. října v 10. hodin v zasedací místnosti obecního úřadu 
Vigantice. Fotografie obstará Edita Porubská.  Děti z mateřské školy si připraví krátké vystoupení pod vedením vedoucí učitelky 
paní Bc. Dany Barošové. 

K tradi čnímu vítání občánků zveme letos tyto narozené děti:   
   Volek Vladislav,            nar. 21. 11. 2013,       Vigantice 45 
   Šaffer Josef,                    nar. 17. 3. 2014,         Vigantice 340 
   Mroček Šimon,               nar. 6. 4. 2014,           Vigantice 240 
   Gajdůšková Veronika,   nar. 2. 6. 2014,           Vigantice 241 
   Kožusznik Karel,            nar. 6. 8. 2014,          Vigantice 128 
   Liďák Kristián,               nar. 8. 8. 2014,          Vigantice 334 
   Mališová Johana             nar. 3. 9. 2014           Vigantice 99 

Pro děti se připravují tradiční zlaté přívěsky. 
 
Setkání důchodců se uskuteční v neděli 5. října ve 12 hodin v jídelně základní školy. K poslechu bude na harmoniku hrát pan 
Včelař a žáci základní školy vystoupí pod vedením paní učitelky Mgr. Aleny Kadeřábkové.  
                                                                                                                                                             Předsedkyně kulturní komise: Hana Foltasová 

 
Dobrý den milé děti, rodiče a všichni přátelé školy. 
Prázdniny utekly a jsme zpátky ve škole. Čeká nás 
rozsáhlá rekonstrukce budovy školy, která potrvá do konce listopadu. Dbejte na svou bezpečnost v době 
konání úprav u školy. Obrňme se trpělivostí, než se vše dokončí a potom se budeme scházet v krásné nové 
budově školy. 

V naší škole jsme přivítali 7 nových prvňáčků, a tak celkový stav žactva 
naší školy je 32. 
Mateřská škola má jednu třídu, která je zcela naplněna, je zde 28 dětí. 
Naše škola má dvě třídy se čtyřmi postupnými ročníky. První třída má 
spojený 1. a 3. postupný ročník, je zde 14 dětí (7 + 7), vyučuje ji paní 
učitelka Mgr. Alena Kadeřábková. Druhou třídu vyučuje pan ředitel Mgr. 
Jaroslav Hrbáček. Druhá třída má spojený 2. a 4. postupný ročník, je v 
něm 18 žáků (6 + 12). 
V mateřské škole, která je zcela naplněna, pracují stálé pracovnice, 
vedoucí předškolní výchovy paní Bc. Dana Barošová spolu s paní 
učitelkou MŠ Janou Porubskou. Školní družina je plně obsazena, její 
kapacita je 30 žáků.  
Na naší škole se mohou děti zapsat do 6 zájmových kroužků: pohybové 
hry, turistický, výtvarný kroužek, kroužek anglického jazyka, modelářský a keramický kroužek. Kroužek anglického jazyka letos 
vyučuje Mgr. Žaneta Čaníková. Na naší škole se také vyučuje římskokatolické náboženství, které spadá pod rožnovskou farnost. 
Věřím, že se nám bude v nastávajícím školním roce práce dařit a všem zaměstnancům školy, rodičům, pracovníkům obecního 
úřadu i všem ostatním zájemcům přeji mnoho úspěchů a pohodových dnů v nastávajícím školním roce 2014/2015. 

Základní škola a Mateřská škola Vigantice 

Školní rok 2014/2015 



 

  
Keramická dílna zahájí provoz pro děti 25. září a už dnes se těšíme na 
výrobky dětí pod vedením Kateřiny Cábové. Děti mají velký zájem o 
keramické tvoření, proto se můžeme těšit na jejich výrobky na tradičním 
vánočním jarmarku. Podzim je spojený s pouštěním draků, přesný 
termín Drakiády  bude oznámen včas, podle počasí. Putování broučků 
s Ohňováním skupiny Boca Fuego proběhne v pátek 24. října - termín 
je již daný. 
Připravujeme již zimní sportování. Termín lyžařského kurzu je 5. - 9. 
ledna. Informační schůzka je plánována v listopadu. Těšíme se na zájem 
dětí, kurz je doplněn také výukou jízdy na snowboardu. Kurz je 
realizován ve SKI areálu Bílá. Výuka probíhá v Dětském lyžařském 
parku se 2 pojízdnými koberci, lanovým vlekem, moderním talířovým 
vlekem a kolotočem na sněhu = nejmodernější dětský lyžařský park na 

Moravě se zasněžováním a dětskými překážkami. Po 
zvládnutí zastavení v pluhu a oblouku v pluhu 
pokračuje výuka na veřejných sjezdovkách SKI areálu 
Bílá. Děti mají k dispozici šatny přímo v Dětském 
lyžařském parku, kde se přezouvají, svačí, apod. 
Jsme rádi, že naši žáci využívají nabídky školních 
aktivit a těší nás naplněnost zájmových kroužků. Kdo 
má zájem nahlédnout na naše školní stránky hledejte 
na www.pratelezsvigi.estranky.cz .

                                                                                                                                                                             Za Základní školu: Hana Foltasová  

 
Prázdniny a zážitky z nich jsou ještě v paměti, i když nový školní rok je již 
v plném proudu… sice trošku s omezením díky stavebním úpravám, pak 
nás ale čeká škola v hezčím kabátě a nebude nám foukat do třídy… ☺ 
A kolik nás letos v mateřské škole je? Jako poslední léta, i nyní maximum, 
tedy 28 děti. Z toho 15 (!) předškoláků, 9 dětí ve věku 4-5 let a 4 naši 
nejmladší. Všem novým dětem přejeme, ať si brzy zvyknou na čas strávený 
mimo domov, ať se jim brzy přestane stýskat po těch nejbližších, ať si 
najdou své kamarády ve školce a ať se jim v novém prostředí líbí, jsou 
spokojené a ať spolu s námi i ostatními dětmi prožívají kus hezkého dětství. 

Letos tedy máme větší skupinu 
předškoláků, má to své výhody, 
budou vzorem a oporou, pomocí 
těm mladším. I v tomto roce mají 
nejstarší děti svá „privilegia“, 
čekají je kroužky místo odpoledního spaní, vždy jeden den v týdnu. Jejich skupinka bude 
každý den plnit úkoly předškoláka, činnosti, zaměřené na rozvoj dítěte, aby za rok zvládlo 
úkoly školáka. Také je čekají návštěvy divadelních představení v kině Panorama v 
Rožnově pod Radhoštěm, o dalších aktuálních aktivitách ve školním roce se zmíním příště. 
Nezapomeneme ani na menší děti, do mateřské školy zveme divadla, aby i ony měly 
zážitek. Však se těch „předškolních výhod“ taky dočkají, jen co dorostou… 
A společné akce MŠ a ZŠ? Utužují kamarádské vztahy, noví prvňáčci se potkají se svými 
mladšími kamarády ze školky (při přestávkách mezi školním vyučováním je málo času, oni 
už školáci mají přece školácké povinnosti ☺), společně zas něco prožijí: Drakiádu, 
Broučky a ohňování, v prosinci Mikuláše… 
Ještě se vrátím k dění v mateřské škole. Letos jsme oslovili Mgr. Marii Kondrátovou ve 

věci logopedické péče o naše děti, které mají problém ve výslovnosti. Často jde o věku přiměřené výslovnostní chyby, ale začít ve 
4-5 letech by se už mělo. Paní Kondrátová bude docházet 1x týdně a individuálně s dětmi, které mají drobné nedostatky ve 
výslovnosti, bude pracovat. Záleží na volbě a souhlasu rodičů.  
Nesmím zapomenout na přednášku, kterou mnozí rodiče po zkušenosti z loňského roku chtěli opakovat. Tedy 14. 10. 2014 v 15.30 
začne PhDr. Jan Svoboda v naší MŠ hovořit k problematice předškolního věku, výchově dětí, pravidel a hranic, o spokojenosti 
rodiny a dítěte v našem uspěchaném světě. Stojí za to si vyslechnout jeho slova a malounko se zamyslet. Samozřejmě mohou přijít 
všechny maminky nejen z MŠ, které si chtějí poslechnout rady a názory zkušeného psychologa. A poprosila jsem i o čas, kdy se 
rodiče mohou sami, po přednášce, ptát na své konkrétní případné problémy s dětmi.  
Tolik tedy k začátku školního roku. Přejme si zdraví a spokojené děti, ať případných rad k výchově PhDr. Janem Svobodou je co 
nejméně a není jich potřeba, ať všichni provádíme děti jejich dětstvím tak, aby na něj jednou hezky vzpomínaly…☺  
                                                                                                                                                                      Za Mateřskou školu : Bc. Dana Barošová 

 

Začátek sezóny pro nás opět nebyl 
moc vydařený. Prvním velkým 

Nejbližší podzimní akce 

Sbor dobrovolných hasičů Vigantice 

Krátké zpravodajství o mateřské škole 

Sezóna Snů vigantických hasiček 



 

úspěchem pro nás bylo 
vítězství na Obvodové 
soutěži, které se konalo na 
Dolní Bečvě. Tohle vítězství 
nám zajistilo postup na další 
příčku, což znamenalo – 
Okresní soutěž, na kterou 
jsme vyrazily do Horního 
Lidče. Zde nás čekala i jedna 
z nových disciplín – štafeta 4 
x 100 metrů. První část je 
proskok oknem, na druhé se 
musí přeskočit bariéra, pro ženy je vysoká 85 cm, jako třetí je přeběh přes kladinu a zapojení hadic. V posledním úseku má 
závodník za úkol přenést hasičák. Celkově se nám podařilo umístit na krásném třetím místě, a osud tomu jistým způsobem přál a 
21. 6. jsme opět jely do Horního Lidče, ale s jednou menší změnou, že jsme jely na Krajské kolo v požárním sportu. Opět jsme se 
na tom pomyslném žebříku posunuly o další příčku, která nám přinesla ocenění v podobě dalšího bronzu. 
Letošní novinkou je i to, že jsme se rozrostly o druhé družstvo a pokud to možnosti a situace dovolí, snažíme se objíždět soutěže s 
oběma družstvy. Za letošní sezónu se nám podařilo nasbírat 4 doubly (pozn. na soutěžích se družstvo A i B umístilo na nějaké 
příčce). Celkově jsme od začátku sezóny získaly 8 první míst, 9 druhých a 12 třetích míst. A krom ocenění jsme letos udělaly i 
osobní rekord a to v neděli 7. 9. v Kopřivnici, kdy se podařilo vylepšit náš čas  na požárním útoku 17:48 sekund.  
 
Děti nás opět utvrdily v tom, že na ně můžeme být patřičně 
pyšní. Stejně jako vloni, i letos se jim podařilo vystoupit na 
bednu. V celkovém 
hodnocení okresní ligy 
skončilo družstvo mladších 
na krásném druhém místě z 
15i týmů, čímž si 
vysloužily účast na soutěži 
O putovní pohár ředitelky 
HZS Zlínského kraje, která 
se bude konat v neděli 21. 
září v Bojkovicích. 
Družstvo starších žáků se 
umístilo na 9. místě z 19-ti 
týmů. 
Šikovnost dětí se projevila v tom, že se můžou pyšnit jedním pohárem za první místo, čtyřmi poháry za místo druhé a třemi poháry 
za místo třetí. V letošním roce oba týmy čeká ještě Závod hasičské všestrannosti, na který děti začaly trénovat již na soustředění, 
které se konalo ve Velkých Karlovicích na Penzionu Tabačka, od 18. do 21. 8. 2014. Zúčastnilo se ho 17 dětí z řad mladších i 
starších hasičů. Kromě procvičování topografických značek, uzlů, zdravovědy a dalších disciplín, byl pro děti vymyšlen další 
pestrý program. Při nepříznivém počasí jsme byli na bowlingu, když se další den vyčasilo, mohly si děti vyzkoušet lehčí verzi 
silové soutěže TFA, kterou nakonec běželi i všichni dospělí. Na odpoledne byly přichystané koloběžky a jelo se na menší výlet na 
Balaton, kde si děti prozkoušely všechny disciplíny ze Závodu hasičské všestrannosti i s během. Posléze jsme výsledky vyhodnotili 
a děti jsme náležitě ocenili. Celé soustředění proběhlo v příjemném duchu, krom menších úrazů se vrátili domů všichni v pořádku, 
nabytí novými dojmy. 

                                                                                                                                                                                             Starosta SDH: Petr Klust 

Šikovnost mladých hasičů se opět potvrdila 



 

 
Náš fotbalový oddíl začal třetí čtvrtletí roku 
2014 sloganem : "Na fotbalovém stadionu 
klid." V červenci začala našim fotbalistům letní pauza. Mládežníkům prázdniny a naši dospělí fotbalisti 
si začali užívat dovolené. Výbor začal tvořit nová mužstva ve všech kategotiích, jelikož vždy k 30. 6. 
každého roku končí hostování, které je aktuální především u naší mládeže.  Letos to bylo obzvláště 

náročné, jelikož okolní kluby se svolením k hostování čekaly až do 
poslední chvíle.  
Naši dorostenci hrají soutěž duhým rokem a vypadá to tak, že konečně 
začnou  vozit body. U mužstva dorostu skončili kluci z Hutiska, kteří byli 
na hostování. Zůstal pouze Martin Dorotík z Dvořisk, což jsou skoro 
Vigantice. Dále na hostování odešel Vojta Vičan, který zkouší štěstí v 
Baníčku. Naopak jsme přivedli na hostování čtyři kluky z Vidče a do 
branky se nám postavil rožnovák z Vigantickými kořeny "Pajca" Skalka, 
syn paní Vičanové - Skalkové. Taktéž našel do Vigantic cestu Davča 
Kučera, syn našeho vynikajícího fotbalisty Radima Kučery. Kluci hrají 
dobrý fotbal a doufám, že pod vedením nového trenéra a našeho 
"pjecedy", Pavla Šturaly, & nbsp;budou atakovat nejvyšší místa tabulky 
Okresního přeboru. Mým snem by byl postup do krajských soutěží, což 
není s výhledem do budoucna nerealizovatelné.  
Naši starší žáci zatím nejsou tak úspěšní jako dorostenci.  Krčí se na 
chvostu tabulky. Jejich výkony jsou hodně vrtkavé. Třeba poslední zápas 
v Kateřinicích odehráli ve velké bojovnosti, ale bohužel štěstí a rozhodčí 
stáli na straně soupeřů. Taktéž v tomto mužstvu máme dva kluky na 
hostování a to z Hutiska - Solance. Došlo ke změně trenéra. Do týmu 
přibyl jako trenér k Davidu Bolckovi Zdenek Porubský, sekretář oddílu. 
Ivan Babinec z Hutiska je vedoucím mužstva.   
Jinak mužstvo je spolu již několik let a tak výsledky jsou stále za 
očekáváním. Kluci se ještě nesešli ve stejné sestavě. Jelikož pořád 
laborují se zdravím, tak se musí sestavou točit, což nedělá dobrotu. Často 
nám chybí útočníci, ale i se sestavením obrany je problém. Silná je však 
záložní řada, ze které je i náš, prozatím, nejlepší střelec, Adam Pavlica. 
Naše starší přípravka, to je další mužstvo. Asi největší změnou v mužstvu je změna trenéra, kterým se stal Bob Šulák. Ten je 
bohužel na práci sám, a tak by se nám nějaký dobrý a pracovitý člověk sešel, i když vypadá, že Bob si vystačí sám. Jeho kluci jsou 
druzí a to za Rožnovem, který, jak víme, je o chlup větší, než Vigantice. 
Více mužstev nemá cenu zmiňovat, jelikož ty jsou všechny umístěny za našimi kluky a holkami. Silné etnikum tohoto mužstva 
tvoří  bytovčani. Již dlouho za Vigantice jich tolik nehrálo a to od dob Ládi Rehoviče, Romana Daučíka a kluků Vránových.  I toto 
mužstvo má své střelce. Zde je jich víc, než u starších žáků a u dorostu a s podivem je mezi nimi další klučík s příjmením Pavlica, 
tentokrát Šimon. 
Nejmenší naše mužstvo je mladší přípravka, jíž vede pan Sedlák pod vedením Radka Vaška. Tito kluci hrají turnajovým způsobem 
a zatím se u těchto nepočítají ani střelci ani výsledky. Kluci jsou moc šikovní a fotbalově rostou, za což samozřejmě platí díky 
oběma trenérům.  Domácí turnaj by přípravka měla odehrát dne 27. 
9. 2014 v 10.00 hodin, tak přijďte povzbudit. 
Naše mužstvo mužů, změnil se trenér, který začal pracovat od 
začátku přípravy. Jedná se o Broňu Blinku z Valašského Meziříčí. 
Kluky oslabil odchod Davida Bocka, Honzy Frydrycha a Pavla 
Gálika, naopak se vrátil z hostování Radim Vokáč s bratrem 
Zdenkem.  Naskočit by měli do hry dva mládenci z Mexika. Taktéž 
začal ve Viganticích působit Honza Suaréz z Opatovic. Vrátil se Aleš 
Křiva. Doufám, že do mužstva se pomalu začnou začleňovat naši 
odchovanci, což by se mohlo konečně po 10 ti letech stát. Fanoušci 
by toto určitě ocenili, jelikož by po dlouhé době došlo k tomu, že by 
v mužstvu mužů byli opravdoví Vigančani. 
Naší nejstarší borci, staří páni, dohrávají svou soutěž a vypadá to na 
první místo. V posledním zápase staří borci převálcovali Rožnov pod 

FK Modrá Hv ězda Vigantice 

Rozběhla se sezóna 2014/2015 

Rk.         Tým                 Záp.          +            0            -           Pen                     Skóre                 Body 

1. Vsetín    6 6 0 0 0 21 : 6 18 

2. Holešov 6 5 0 0 1 16 : 8 15 

3. Rožnov p. R. 6 4 0 1 1 13 : 4 13 

4. Boršice    6 4 0 0 2 11 : 8 12 

5. Morkovice 6 2 2 0 2 15 : 9 10 

6. Fryšták    6 2 1 1 2 14 : 13 9 

7. Vigantice 6 2 1 1 2 10 : 10 9 

8. Provodov 6 1 2 1 2 15 : 14 8 

9. Bystřice pH 6 2 1 0 3 7 : 8 8 

10. Chropyně 6 2 0 1 3 13 : 13 7 

11. Baťov     6 2 0 1 3 8 : 12 7 

12. Kelč          6 2 0 0 4 10 : 16 6 

13. Vizovice 6 1 0 0 5 7 : 28 3 

14. Luhačovice 6 0 0 1 5 11 : 22 1 



 

Radhoštěm, na jejich výsostném území. Vyhráli dva ku jedné, když hlavním hrdinou utkání se stal brankář hostů Jarda Juráš. Nad 
jeho robinzonádami žasli všichni přítomní. 

Dovolte mi, abych Vám jménem našeho FK, ale také jménem 
svým, poděkoval za přízeň a opravdové fandění. Poděkovat 
bych chtěl samozřejmě všem sponzorům a lidem, kteří se 
starají o naše malé děti, a zároveň bych Vás tímto chtěl pozvat 

do našeho pracovního kolektivu, jelikož lidí, kteří mají zájem 
pracovat, není nikdy dost.  Také bych chtěl všechny malé děti, 
které mají zájem hrát za Vigantice, pozvat na náš krásný 
plácek, o který se starají manželé Zdeněk a Pem Vaňkovi. 

 

                                                                                                                                                                     Sekretář oddílu kopané: Zdenek Porubský 

 

Dne 9. -10. 8. pořádalo MS-Rysová Vigantice 
předpouťovou zábavu a pouť. V sobotu nám počasí moc 
nepřálo ale i přesto se sešlo pár příznivců a věřím, že se všichni dobře bavili. 
Neděle byla slunečná a účast na pouti byla hojná. K poslechu nám hrála dechová kapela z Valašské 
Bystřice a celkem příjemné dopoledne pokazilo až dlouhé čekaní na výdej jídla, za což se omlouváme a 

ujišťujeme, že v příštím roce proběhne vše bez problémů. 
  
 Dne 23. 8. 2014 se v areálu myslivecké chaty konal již 4. ročník o pohár starosty 
obce Vigantice ve střelbě z malorážky a vzduchovky. Soutěž začala již v 10:00 hod. 
a byla rozdělena do kategorií malorážka muži a ženy a děti střílely ze vzduchovky. 
Pro všechny přítomné bylo přichystáno bohaté občerstvení, klobásky z udírny a výborný srnčí guláš, který nám připravil pan Alois 
Adámek. Střílelo se až do pozdních odpoledních hodin, kdy byla soutěž ukončena a byly předány poháry těm nejlepším a všem 
dětem upomínkové diplomy, medaile a malé sladké odměny. 
Jako již tradičně, při této příležitosti proběhl turnaj v nohejbalu, kde se utkaly čtyři družstva a zvítězilo družstvo ve složení: Pikal 
Filip, Černobila Beřich a Juříček Petr. Ti si odnesli cenu vítězů, zdatného srnce. 
Tímto bych chtěl poděkovat všem přítomným za účast a podporu mysliveckého sdružení a věřím, že se opět setkáme na příštím 5. 
ročníku o pohár starosty Vigantic.  
 

       Výsledková listina jednotlivých kategorií: 

Muži malorážka               Ženy malorážka               Vzduchovka děti 
 

1. Baroš V.                      1.Marková L.                    1. Jurajda Jiří 
2. Mroček L.                   2.Stavinohová M.             2.  Křištof Michal 
3. Houška J.                    3.Martinková S.                3. Juříček Petr 

                                                                                                                       
Předseda MS Rysová - Vigantice, o.s.: Jiří Jurajda 

Myslivecké sdružení Rysová – Vigantice, o.s. 

Předpouťová a pouťová 

O pohár starosty obce Vigantice 



 

 
Tato výjimečná oslava se vydařila a myslím, že splnila svůj účel, že se obyvatelé naší obce společně 
sešli a připomněli si slavné výročí jak v kostele, tak na výletišti. A sešli jsme se v hojném počtu, dobré 

pohodě, vzájemné pospolitosti a při dobré hudbě. A pak je třeba poděkovat a projevit uznání všem dobrovolníkům, kteří se nezištně 
a jakýmkoliv dílem zasloužili o zdar této náročné akce, kdy bylo nutno zajistit program pro děti i dospělé, pohostit jídlem i pitím 
stovky lidí, shromáždit informace a fotografie k vydání pamětní brožury nebo nacvičit s dětmi sborový zpěv v kostele. 
Počasí nám přálo a sluníčko se postaralo o ještě více vzájemných úsměvů. Díky všem, kteří se zúčastnili, všem, kteří oblékli 
valašský kroj, a ještě jednou velké díky těm, kteří přiložili ruku k dílu. 
V dohledné době budou na obecním úřadě a v prodejně Vezník k dispozici pro zájemce DVD z průběhu oslav. 
                                                                                                                                        Zástupkyně v pastorační radě: Emilie Kubíčková 

 

Smutné hodnocení letní sezóny 2014 

Stejně jako po loňské sezóně, byl i po ukončení letošní sezóny zpracován statistický přehled o 
návštěvnosti obecního koupaliště ve Viganticích. Ještě před zahájením provozu koupaliště, se provedla 
výměna starého, nevyhovujícího a zkorodovaného pískového filtru za nový. I přes tento větší zásah do 

technologie úpravy vody byl dodržen obvyklý termín zahájení provozu, což bylo v tomto roce 23. června 2014. Oproti minulému 
roku o dva dny později. V letošní sezóně došlo, z důvodu nepříznivého počasí, k značnému snížení počtu návštěvníků. Oproti roku 
2013  o  - 2 668 osob. V předešlých letech 2012 a 2013 byl naopak zaznamenán stoupající trend nárůstu návštěvníků.  

O letošním provozu koupaliště 

Farní společenství 

Ohlédnutí za oslavami 100. výročí vysvěcení našeho kostela 

Informace z obce 



 

V této sezóně byl provoz koupaliště v délce 70 dnů, z tohoto počtu bylo v 28 
dnech vhodné počasí ke koupání. Teplota vody dosáhla v slunečném počasí 
v půlce měsíce července 26 °C. V ostatní koupací dny se teploty vody 
pohybovaly v průměru od 21 do 25 °C. 
V době provozu obou bazénů byla pravidelně kontrolována kvalita vody v 
předepsaném časovém období, v souladu se zákonem č.151/2011 a 
následující vyhláškou č.238/2011. Ty mimo jiné stanoví hygienické předpisy 
a požadavky na provoz koupališť, jako je kvalita vody, udržování čistoty a 
pořádku, odběry vzorků vody atd. Bylo provedeno celkem 7 odběrů vzorků 
vody, z toho 4 odběry na mikrobiologický rozbor a 2 odběry na chemický 
rozbor. V odebraných vzorcích a laboratorních vyhodnoceních chemickou 
laboratoří a odběrech vzorků vody pracovníkem hygieny nebyla zjištěna 
žádná snížená kvalita vody ke koupání ani v jednom z obou bazénů. 
V níže uvedené tabulce je provedeno porovnání statistiky letošní sezóny oproti minulým sezonám 2011 - 2013. V tomto porovnání 
lze vidět značný pokles návštěvníků koupaliště. U dospělých o 1701 a u dětí o 967, celkem s rozdílem – 2 668 oproti minulému 
roku.  

 
Jak vyplývá z uvedené statistiky, je po dlouhé době 
zaznamenán znatelný pokles počtu návštěvníků koupaliště a to 
především z důvodu nepříznivého počasí. Pracovní činnosti 
všech pracovníků byly zaměřeny zejména na docílení a udržení 
kvality vody v jednotlivých bazénech, jako prvotního 
předpokladu k provozování koupaliště a rovněž ke zvýšenému 

dodržování hygienických předpisů a důkladnému úklidu všech 
prostor areálu koupaliště. Doufejme, že v příštím roce bude pro 
využití venkovních koupališť lepší letní počasí, což by přispělo 
k pokračujícímu nárůstu návštěvníků na našem koupališti, jak 
to bylo v předešlém období let 2012 a 2013. 

                                                                                                                                                                                                 Správce koupaliště: Rudolf Ovsený 

 
Úmrtí v roce 2014: 

16. března –     Dorotíková Milada,     Vigantice 116,       nar. 2. 12. 1924 
20. března –    Baroš Jaroslav,             Vigantice 60,         nar. 10. 2. 1922  
4. dubna –       Slováková Jiřina,          Vigantice 129,      nar. 19. 12. 1922 
18. dubna –     Slováková Božena,       Vigantice 148,      nar. 26. 1. 1924 
11. června –    Juračák Karel,               Vigantice 211,      nar. 6. 1. 1942 
8. srpna –        Mikundová Marie,        Vigantice 137,      nar. 26. 3. 1945 
9. srpna –        Trčková Anna,              Vigantice 120,      nar. 2. 7. 1915 
19. srpna –      Květoň Evžen,              Vigantice 177,      nar. 28. 2. 1945 
17. září –        Bukovjan Josef,             Vigantice 119,      nar. 29. 1. 1913, 
doposud nejstarší občan Vigantic zemřel ve věku 101 let. 

Kompostéry si vyzvedlo 244 zájemců z řad vlastníků nemovitostí v obci 
Vigantice. V obecním skladu jich tedy zbývá ještě 56. 

 
V sobotu 18. října 2014 od 9:00 do 15:00 se uskuteční letos už třetí sběr 
velkoobjemového odpadu. Kontejnery budou v obci rozestaveny na obvyklých 
místech a jako obvykle žádáme občany, aby do nich neukládali kovový šrot, 

zbytky rostlin a stromů (lze kompostovat v kompostérech, nechat si nasekat na špalíky nebo spálit, pokud neobtěžujete sousedy) a 
odpad nebezpečný. 

V sobotu 18. října 2014 od 9:00 do 11:00 proběhne odběr nebezpečného 
odpadu. Před budovou obecního úřadu pracovníci firmy JAPA z Rožnova od 

obyvatel Vigantic odeberou nebezpečný odpad, jako jsou baterie a akumulátory, zářivky, odpad s obsahem rtuti, chladničky a 

Sběr velkoobjemového odpadu 

Kompostéry zdarma 

Odběr nebezpečného odpadu 

Z matriky 



 

mrazničky, televizory, monitory i ostatní elektroniku, tuky, oleje a jiná maziva, barvy, lepidla a pryskyřice, organická rozpouštědla, 
kyseliny a hydroxidy, odmašťovací přípravky, pesticidy, jakož i obaly a odpady znečištěné látkami, které mají nebezpečné 
vlastnosti. Samozřejmě zdarma. Odeberou i ojeté pneumatiky!  

 
§ 34  Způsob hlasování 
(1) Po obdržení hlasovacích lístků a úřední obálky vstoupí volič do prostoru určeného 

k úpravě hlasovacích lístků. 
(2) Volič může volit nejvýše tolik kandidátů, kolik členů zastupitelstva obce má být zvoleno. 
(3) Volič může na hlasovacím lístku označit v rámečku před jménem kandidáta křížkem toho kandidáta, pro kterého hlasuje, a to v 
kterémkoliv ze sloupců, v nichž jsou uvedeni kandidáti jednotlivých volebních stran.   
(4) Volič může na hlasovacím lístku označit křížkem ve čtverečku v záhlaví sloupce s kandidáty volební strany nejvýše 
jednu volební stranu. Zároveň může označit v rámečku před jménem kandidáta křížkem další kandidáty, pro které 
hlasuje, a to v libovolných samostatných sloupcích, ve kterých jsou uvedeny ostatní volební strany. Takto volí předně 
jednotlivě označené kandidáty, dále tolik kandidátů označené volební strany, kolik činí rozdíl počtu členů zastupitelstva, 
kteří mají být zvoleni, a označených jednotlivých kandidátů, a to v pořadí, v němž jsou kandidáti označené volební strany 
uvedeni v jejím sloupci. 
(5) Po úpravě hlasovacího lístku podle odstavců 3 a 4 jej volič vloží do úřední obálky, kterou obdržel od okrskové volební komise.  
(6) Volič po opuštění prostoru určeného pro úpravu hlasovacích lístků vloží úřední obálku před okrskovou volební komisí do 
volební schránky. Voliči, který se neodebral do tohoto prostoru, komise hlasování neumožní. 

 

Ve Zpravodaji Vigantic č. 4/2012 (viz. www.vigantice.cz) jsme 
reagovali na výzvu našeho spolustolovníka z Restaurace na Hřišti 

a provedli po polovině volebního období malou bilanci našeho působení ve vedení obce. K tomu nás ten člověk vyprovokoval onou 
větou v titulku. 

Teď tedy máme před sebou konec volebního období 2010-2014 a zdá se, že to strašně rychle uběhlo. Co jsme tedy dělali po 
zbývající téměř dva roky, aby bilance byla úplná?  

Leden-březen - zima 2012/2013 nebyla 
ani tak krutá ve svém průběhu, jako byla 

dlouhá. Leden a únor představoval péči o komunikace, tedy 
plužení a posyp. Když jsme si v březnu mysleli, že už tu máme 
jaro, nelenili jsme a uklidili z komunikací a chodníků posypový 
materiál. 
Duben – apríl, to jsme tu měli novou zimu s pořádnou nadílkou 
sněhu. Sníh naštěstí po týdnu odtál a tak jsme se mohli začít 
věnovat obvyklým jarním činnostem. Znovu očista komunikací 
od posypu, pak výřez náletových dřevin nad škvárovým 
hřištěm a zprůchodnění kanálu nad Kolonií. 
Květen – počasí přálo, tráva se sekala prakticky nepřetržitě. Na 
koupališti budujeme podél bazénu dlážděnou cestu místo 
dosavadních vyjetých kolejí vysypaných drobným 
makadamem. Ty kamínky byly problémem, zanášely se do 
bazénu. Ta cesta musela být bytelná, protože několikrát v roce 
do prostoru tábora zajíždějí nákladní auta. 
Červen – koupaliště se připravuje na letní sezónu, v sobotu 16. 
června se čistí bazény, už 21. června je koupaliště otevřeno pro 
veřejnost. 
Červenec – nastoupili brigádníci, kromě běžné údržby jsme se 
zaměřili na rekultivaci obecní parcely nad bytovkami, čistily se 
žlaby kanálů. Na hřbitově chlapi (Barošovi) kompletovali 
zdroje vody. Betonové tvarovky z Českých Budějovic, 
betonové šestiboké vázy z Roudnice nad Labem. Mosazné 

ventily, takové lákadlo pro zloděje, tak ty naštěstí přežívají 
dodnes. 
Srpen – brigádníci čistili okraj lesa, stahovali suché větve do 
louky, tam se to pálilo. Později nám pomáhal pan Tomáš 
Mikunda se štěpkovačem. V lomu byly vyřezány a 
seštěpkovány náletové dřeviny. V chodníku na Posklu stále 
odvodňujeme zavodněné úseky. 
Září – na Poskli se dokončuje výřez suchých stromů, na 
výletišti probíhá dokončení zábradlí u Hážovky až po 
záchodky. Byla zahájena investiční akce „Bezbariérový vstup 
do školy a oprava schodiště do tělocvičny“ . Začíná se 
budovat „Odpočívadlo na Súši“.  
Říjen – byla zahájena „Rekonstrukce mostu přes Hážovku“, 
konkrétně u Juříčků. 
Listopad – zakoupili jsme nový traktor. K němu jsme 
přikoupili špalíkovač větví, úžasnou věc. Hromadu větví 
nashromážděnou na koupališti jsme protáhli špalíkovačem. 
Konečně nám dodali dlouho očekávané kompostéry. Ve 
spojení s prvním sněhem to byla poněkud zvláštní kombinace, 
ale naši občané to naštěstí brali s pochopením. Právě se 
realizovala investiční akce „Rekonstrukce MK p řed OÚ“, 
takže jsme rádi využili pohostinnosti manželů Mikulenkových 
a předávali kompostéry zájemcům z jejich skladu stavebnin. 
Prosinec – v prvních dnech plužení a posyp, pak už jsme sníh 
neviděli. Je zahájena realizace projektu „Varovný 
protipovodňový sytém pro obec Vigantice (MIS)“. 

  

Leden-březen – sníh není, trochu 
nasněžilo snad dvakrát. Čistí se kanálové 

koše, uklízejí se po obci větve po ořezávce ČEZu, prořezávají 

se náletové dřeviny na výletišti, větve se špalíkují. Realizuje se 
investiční akce „Okna pro budovu bývalé MŠ“ . Připravuje se 
plocha pro budoucí parčík na Horních Drahách, likvidují se 

„Chlapi, d ěláte něco? Dělejte už něco!“  

                                                      Zákon č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí 

Rok 2013 

Rok 2014 



 

zbytečné telefonní sloupy proti Vezníku, připravuje se materiál 
na lavičky. Jsou započaty práce na investiční akci „Relaxační 
zóna – Stavební obvod – Horní Dráhy II“.  

Duben – budují se opěrné zídky na výletišti, špalíkují se větve 
pro občany, u Mikulenků je instalována první lavička z vlastní 
produkce. V druhé polovině měsíce se začíná séci tráva. 
Zbourali jsme udírnu na výletišti. 

Květen – betonují se patky pro poutač na koupaliště, betonují 
se lavičky u Panenky Marie , do konce měsíce ostatní. 15. 
května se Viganticemi přehnala vichřice, která napáchala 
neplechu hlavně ve stavebním obvodu. Rozbitý kontejner na 
sklo, spousta nepořádku. Na koupališti likvidujeme zrezavělý 
pískový filtr, likvidujeme i zrezavělý plot kolem filtru. 
Betonuje se základová deska pro nový filtr, buduje se nové 
oplocení. Probíhá vnitřní rekonstrukce stánku pro vydávání 
jídel na výletišti. 

Červen – klaplo to, instaluje se na koupališti nový pískový filtr, 
čistí se bazény pro novou sezónu. Obec se uklízí na oslavy 100 
let kostela. Rekultivují se ochranná pásma nad a pod 

transformátorem ve stavebním obvodu.  

Červenec – nastupují brigádníci, vítaná posila. Chlapi opravují 
chodník u Juříčků, kluci vykopávají pařezy kolem cesty nad 
hřbitovem, kopou svodníky vody v chodníku na Posklu, natírají 
zábradlí na výletišti. V závěru měsíce začínají na hřbitově 
výkopy pro chodník a schody k urnovým místům. Do toho 
neustále prší a tráva roste jako divá. Perou se s ní hlavně Janča 
a bratři Mužní. Kluci čistí svodnice. 

Srpen – Do poloviny měsíce se pracuje na hřbitově na 
chodníku k urnám, od poloviny měsíce na chodníku a schodech 
ke spodním hrobům. Zábradlí nám dodal zase náš kovář Tomáš 
Martinák. Děcký a spol. začínají stavět přístřešek ve skladu 
obecního úřadu, brigádníci natírají konstrukci a spousty desek, 
3x. Vyhání je déšť, pokud se dá, seče se tráva. 

Září – na výletišti zednické práce, staví se nová udírna a gril. 
Rozbíhá se realizace investiční akce „ZŠ Vigantice – 
energetické úspory“, v jejímž rámci se mění okna, zatepluje 
se celá budova a škola dostane novou fasádu. 

 

Tímto děkujeme všem, kdo s námi ochotně a mnohdy nezištně po čtyři roky spolupracovali při správě věcí obecních. 

Rok realizace Název projektu Program Cena díla Výše dotace Vlastní zdroje Dotace v %

2010-2011 Oprava lesních cest Sůlovská a Súš PRV 4 924 332 4 524 332 400 000 91,88

2011 Stavba márnice ve Viganticích 450 000 450 000

2011 Oprava střechy budovy bývalé MŠ 591 000 591 000

2011 Oprava střechy budovy TJ 316 698 316 698

2012 Rozšíření kanalizace Vigantice - Vezník 849 999 849 999

2012 Rekonstrukce čekáren a soc. zařízení - ordinace 317 408 317 408

2012 Územní plán obce KÚ Zlín 168 000 89 000 79 000 52,98

2012 Oprava místní komunikace Vigantice - Poskla 362 350 362 350

2012 Oprava místní komunikace na Súši - Vigantice 455 658 455 658

2013 Bezbariérový vstup do školy a oprava schodiště PRV 722 731 418 500 304 231 57,91

2013 Cyklo point na Súši OPŽP 125 000 110 000 15 000 88,00

2013 Rekonstrukce MK před OÚ KÚ Zlín 667 979 267 000 400 979 39,97

2013 Rekonstrukce mostu u Juříčků 853 668 853 668

2013 Kompostování na Rožnovsku OPŽP 800 000 710 000 90 000 88,75

2013 Varovný protipovodňový systém OPŽP 2 261 700 2 035 530 226 170 90,00

2014 Výměna oken v budově bývalé MŠ 366 417 366 417

2014 Relaxační zóna (parčík Horní Dráhy) OPŽP 1 257 340 943 005 314 335 75,00

2014 Polní cesta (pod Díly) SFŽP 3 735 675 3 735 675 100,00

2014 ZŠ Vigantice - Energetické úspory OPŽP 4 218 731 3 796 858 421 873 90,00

2014 Revitalizace centra obce Vigantice OPŽP 4 399 986 3 739 988 659 998 85,00

Celkem 27 844 672 20 369 888 7 474 784 73,16

Kolik jsme získali na dotacích? 

Byl to dotaz z pléna v diskusi 24. 
zasedání zastupitelstva obce, kdy se 
tazatel zajímal, kolik obec Vigantice 
získala peněz v končícím volebním 
období. 

Tabulka dává odpověď na to, kolik 
jsme získali, resp. máme přislíbeno. 
Nedává odpověď na to, zda je to 
hodně, nebo naopak málo. Průměrnou 
výši dotací, získaných obcemi naší 
kategorie, tak tu se nám zjistit 
nepodařilo. 

Platí však, že obec musí mít hotový 
projekt, musí mít peníze na zhotovení 
díla a pak dlouhé měsíce čeká na 
příchod peněz. 

Zpravodaj Vigantic vydává obec Vigantice, IČ 00304441, Vigantice 203     Evidence Ministerstva kultury MK ČR E 17168     (neprošlo jazykovou úpravou) 

Tiskne Lupress s.r.o., Frýdlant nad Ostravicí       Příspěvky posílejte na e-mail:   mistostarosta@vigantice.cz         Tel.:   571 655 142,     Mobil: 734 278 891 


